



Pathways Health Centre for Children, Sarnia

Pathways Health Centre for Children is a charitable not-for-profit family-centered community agency serving children and youth with physical, developmental and communication needs. Celebrating its 50th anniversary in 2025, the Centre provides a full range of pediatric rehabilitation and support services, largely funded by the Ministry of Children, Community and Social Services. In addition, Pathways offers a therapeutic pool, open to people of all ages and abilities in the community and has a licensed, integrated childcare service on site (C.A.C.H.É.).

Our vision of supporting children, youth and young adults to achieve their potential through effective partnerships aren't just words, we live it every day at Pathways.

In addition to a work culture built on mutual respect and collaboration, we offer:

- Work schedule flexibility
- Membership in the Healthcare of Ontario Pension Plan (HOOPP)
- Generous vacation package (4 weeks to start with additional paid time off in December)
- Full benefit package
- Employee and family assistance plan and
- Commitment to professional development (budgeted employee allocation)

Learn more about [Sarnia Lambton](#) – Southern Ontario's hidden gem!

We are currently recruiting to replace a **full-time permanent**:

Speech-Language Pathologist

Under the general direction of a Supervisor of Clinical Services, and in partnership with the Clinical Services team, the Speech Language Pathologist will provide service to clients of Pathways Health Centre for Children, with the local Indigenous communities at Bkejwanong Walpole Island and Aamjiwnaang, and other programs needing Speech-Language support. This could include but may not be limited to screenings, assessments, intervention supports, consultation, swallowing and feeding screenings, augmentative communications and counseling and education to families, primary caregivers, schools and the community.

QUALIFICATIONS, KNOWLEDGE AND SKILLS:

- Registration and in good standing with the College of Audiologists and Speech-Language Pathologists of Ontario
- Cultural Competency training is an asset
- Fluency in French is an asset
- Ability to work independently and collaboratively with other team members
- Enthusiastic about working with children and their caregivers
- Efficient and effective time management and service delivery skills
- Excellent communication, organizational and interpersonal skills
- Experience working with children with autism, preferred
- Experience working with children with special needs, their families and the community

Salary Range: \$37.22 – \$46.52 (dependent on experience)

The successful candidate must have a valid Ontario driver's license and maintain adequate liability insurance or must have ongoing access to a vehicle and driver for Pathways business. A Vulnerable Sector Police Check is also required at time of hire (dated within the last 6 months).

Pathways Health Centre for Children strives for inclusivity and representative hiring practices to respond to the communities we serve. The agency welcomes applications from visible minorities, Indigenous persons, persons with disabilities, immigrants/refugees, persons of any sexual orientation, and persons of any gender identity or gender expression. Pathways is committed to employment equity and diversity in the workplace. Accommodations are available for applicants with disabilities throughout the recruitment process.

Interested applicants are requested to email their resume and cover letter to:

hr@pathwayscentre.org

Thank you in advance for your interest; only those selected for an interview will be contacted. Pathways Health Centre for Children does not use AI during the recruitment process.



Centre de santé pour enfants Pathways, Sarnia

Le Centre de santé pour enfants Pathways est un organisme communautaire caritatif à but non lucratif axé sur la famille qui vient en aide aux enfants et aux jeunes ayant des besoins sur les plans physique, du développement et de la communication. Célébrant son 50^e anniversaire en 2025, le Centre offre une gamme complète de services de réadaptation pédiatrique et de soutien, financés en grande partie par le ministère des Enfants, des Services communautaires et des Services sociaux. De plus, Pathways dispose d'une piscine thérapeutique ouverte aux personnes de tous âges et de toutes capacités de la communauté, ainsi que d'un service de garde intégré et agréé sur place (C.A.C.H.É.).

Notre vision, qui consiste à aider les enfants, les jeunes et les jeunes adultes à réaliser leur plein potentiel grâce à des partenariats efficaces, n'est pas qu'une simple déclaration : nous la mettons en pratique chaque jour chez Pathways.

En plus d'une culture d'entreprise fondée sur le respect mutuel et la collaboration, nous offrons :

- Des horaires de travail flexibles
- L'adhésion au Régime de retraite des soins de santé de l'Ontario (HOOPP)
- Un programme de vacances généreux (4 semaines dès l'embauche, avec des congés payés supplémentaires en décembre)
- Un ensemble complet d'avantages sociaux
- Un programme d'aide aux employés et à leur famille
- Engagement envers le perfectionnement professionnel (allocation budgétaire pour les employés)

Découvrez [Sarnia Lambton](#) – le joyau caché du sud de l'Ontario!

Nous recrutons actuellement pour remplacer un poste **permanent à temps plein** :

Orthophoniste

Sous la direction générale d'un superviseur des services cliniques, et en collaboration avec l'équipe des services cliniques, l'orthophoniste offrira des services aux clients du Pathways Health Centre for Children, aux communautés autochtones locales de Bkejwanong Walpole Island et d'Aamjiwnaang, ainsi qu'à d'autres programmes nécessitant un soutien en orthophonie. Ces services pourraient inclure, sans s'y limiter, des dépistages, des évaluations, des interventions de soutien, des consultations, des dépistages liés à la déglutition et à l'alimentation, des moyens de communication augmentative, ainsi que des services de counseling et d'éducation destinés aux familles, aux principaux aidants, aux écoles et à la communauté.

QUALIFICATIONS, CONNAISSANCES ET COMPÉTENCES :

- Être inscrit et en règle auprès de l'Ordre des audiologistes et des orthophonistes de l'Ontario
- Une formation en compétence culturelle constitue un atout
- La maîtrise du français est un atout
- Capacité à travailler de façon autonome et en collaboration avec les autres membres de l'équipe
- Enthousiasme à l'idée de travailler avec les enfants et leurs aidants
- Compétences en gestion du temps et en prestation de services efficaces et efficaces
- Excellentes aptitudes en communication, en organisation et en relations interpersonnelles
- Une expérience de travail auprès d'enfants autistes est un atout
- Expérience de travail auprès d'enfants ayant des besoins particuliers, de leurs familles et de la communauté

Échelle salariale : \$37.22 – \$46.52 (selon l'expérience)

Le candidat retenu doit détenir un permis de conduire valide de l'Ontario et souscrire une assurance responsabilité civile adéquate, ou avoir accès en permanence à un véhicule et à un conducteur pour les besoins de Pathways. Une vérification policière des antécédents relatifs aux personnes vulnérables est également requise au moment de l'embauche (datée de moins de 6 mois).

Le Centre de santé pour enfants Pathways s'efforce de promouvoir l'inclusion et des pratiques d'embauche représentatives afin de répondre aux besoins des communautés que nous desservons. L'organisme accueille favorablement les candidatures provenant de minorités visibles, de personnes autochtones, de personnes ayant un handicap, d'immigrants ou de réfugiés, de personnes de toute orientation sexuelle, ainsi que de personnes de toute identité ou expression de genre. Pathways s'engage en faveur de l'équité en matière d'emploi et de la diversité en milieu de travail. Des mesures d'adaptation sont offertes aux candidats ayant un handicap tout au long du processus de recrutement.

Les candidats intéressés sont priés d'envoyer leur curriculum vitae et leur lettre de motivation par courriel à :

hr@pathwayscentre.org

Nous vous remercions d'avance de votre intérêt; seules les personnes retenues pour une entrevue seront contactées. Le Centre de santé pour enfants Pathways n'utilise pas l'intelligence artificielle (IA) au cours du processus de recrutement.